

MEVZUAT SİRKÜLERİ

Sirkülerin Serisi : 2024 – 047

Sirkülerin Tarihi : 30.12.2024

Sirkülerin Konusu: 2025 T. K. Yılında Uygulanacak Asgari Ücret Üzerinden Hesaplanan Gelir ve Damga Vergisi İstisnası İle Asgari Ücretlinin Maaş Hesaplaması Hak.

28.12.2024 tarihli Resmi Gazete' de Asgari Ücret Tespit Komisyonu Kararı yayınlanmış olup bu karara ilişkin açıklamalar ile bu kararın tam metni tarafımızdan yayınlanan 2024 – 031 seri nolu mevzuat sirkülerinin konusunu teşkil etmektedir. Diğer taraftan ise 2025 takvim yılında uygulanacak Gelir Vergisi Kanununun 103. Maddesinde ki değerler ise 30.12.2024 tarihinde yayınlanan Gelir Vergisi Kanunu Genel Tebliği (Seri No: 329) ile ilan olunmuştur. Bu iki yasal dayanak doğrultusunda 2025 takvim yılında aylar itibariyle uygulanacak Asgari Ücret Gelir Vergisi İstisnası, Asgari Ücret Damga Vergisi İstisnası ile 2025 takvim yılında aylar itibariyle asgari ücret tutarı üzerinden gelir elde eden hem çalışan hem de emekli çalışanın elde ettiği gelirin sadece ücret gelirinden ibaret olduğu (fazla mesai, UBG T Ücreti v. S. Yan ödemelerinin olmadığı) varsayımı altında hesaplaması aşağıda yer almaktadır.

Yeminli Mali Müşavir
Muzaffer SAMANCI

1- Aylar İtibariyle Asgari Ücret Gelir ve Damga Vergisi İstisnası:

	Ocak	Şubat	Mart	Nisan	Mayıs	Haziran
Brüt Asgari Ücret	26.005,50	26.005,50	26.005,50	26.005,50	26.005,50	26.005,50
SGK İşçi Prim Oranı (%)	0,14	0,14	0,14	0,14	0,14	0,14
SGK İşçi Prim Tutarı	3.640,77	3.640,77	3.640,77	3.640,77	3.640,77	3.640,77
SGK İşsizlik Prim Oranı (%)	0,01	0,01	0,01	0,01	0,01	0,01
SGK İşsizlik Prim Tutarı	260,06	260,06	260,06	260,06	260,06	260,06
Aylık Gelir Vergisi Matrahı	22.104,68	22.104,68	22.104,68	22.104,68	22.104,68	22.104,68
Kümülatif Gelir Vergisi Matrahı	22.104,68	44.209,35	66.314,03	88.418,70	110.523,38	132.628,05
Hesaplanan Gelir Vergisi (İstisna)	3.315,70	3.315,70	3.315,70	3.315,70	3.315,70	3.315,70
Hesaplanan Damga Vergisi (İstisna)	197,38	197,38	197,38	197,38	197,38	197,38

	Temmuz	Ağustos	Eylül	Ekim	Kasım	Aralık
Brüt Asgari Ücret	26.005,50	26.005,50	26.005,50	26.005,50	26.005,50	26.005,50
SGK İşçi Prim Oranı (%)	0,14	0,14	0,14	0,14	0,14	0,14
SGK İşçi Prim Tutarı	3.640,77	3.640,77	3.640,77	3.640,77	3.640,77	3.640,77
SGK İşsizlik Prim Oranı (%)	0,01	0,01	0,01	0,01	0,01	0,01
SGK İşsizlik Prim Tutarı	260,06	260,06	260,06	260,06	260,06	260,06
Aylık Gelir Vergisi Matrahı	22.104,68	22.104,68	22.104,68	22.104,68	22.104,68	22.104,68
Kümülatif Gelir Vergisi Matrahı	154.732,73	176.837,40	198.942,08	221.046,75	243.151,43	265.256,10
Hesaplanan Gelir Vergisi (İstisna)	3.315,70	4.257,57	4.420,94	4.420,94	4.420,94	4.420,94
Hesaplanan Damga Vergisi (İstisna)	197,38	197,38	197,38	197,38	197,38	197,38

2- Aylar İtibariyle Asgari Ücretli Çalışanın Maaş ve İşveren Maliyet Hesabı:

	Ocak	Şubat	Mart	Nisan	Mayıs	Haziran
Brüt Asgari Ücret	26.005,50	26.005,50	26.005,50	26.005,50	26.005,50	26.005,50
SGK İşçi Prim Oranı (%)	0,14	0,14	0,14	0,14	0,14	0,14
SGK İşçi Prim Tutarı	3.640,77	3.640,77	3.640,77	3.640,77	3.640,77	3.640,77
SGK İşsizlik Prim Oranı (%)	0,01	0,01	0,01	0,01	0,01	0,01
SGK İşsizlik Prim Tutarı	260,06	260,06	260,06	260,06	260,06	260,06
Aylık Gelir Vergisi Matrahı	22.104,68	22.104,68	22.104,68	22.104,68	22.104,68	22.104,68
Kümülatif Gelir Vergisi Matrahı	22.104,68	44.209,35	66.314,03	88.418,70	110.523,38	132.628,05
Hesaplanan Gelir Vergisi Tutarı	3.315,70	3.315,70	3.315,70	3.315,70	3.315,70	3.315,70
Asgari Ücret Gelir Vergisi İstisnası	3.315,70	3.315,70	3.315,70	3.315,70	3.315,70	3.315,70
Ödenecek Gelir Vergisi	0,00	0,00	0,00	0,00	0,00	0,00
Hesaplanan Damga Vergisi	197,38	197,38	197,38	197,38	197,38	197,38
Asgari Ücret Damga Vergisi İstisnası	197,38	197,38	197,38	197,38	197,38	197,38
Ödenecek Damga Vergisi	0,00	0,00	0,00	0,00	0,00	0,00
Net İstihkak	22.104,67	22.104,67	22.104,67	22.104,67	22.104,67	22.104,67
SGK İşveren Hissesi (%20,75)	5.396,14	5.396,14	5.396,14	5.396,14	5.396,14	5.396,14
İşveren İşsizlik Hissesi (%2)	520,11	520,11	520,11	520,11	520,11	520,11
%5 SGK İşveren Desteği	1.300,28	1.300,28	1.300,28	1.300,28	1.300,28	1.300,28
Ödenecek SGK Prim Toplamı	7.736,64	7.736,64	7.736,64	7.736,64	7.736,64	7.736,64
Ödenecek İşsizlik Prim Toplamı	780,17	780,17	780,17	780,17	780,17	780,17
Toplam İşveren Maliyeti	30.621,48	30.621,48	30.621,48	30.621,48	30.621,48	30.621,48

	Temmuz	Ağustos	Eylül	Ekim	Kasım	Aralık
Brüt Asgari Ücret	26.005,50	26.005,50	26.005,50	26.005,50	26.005,50	26.005,50
SGK İşçi Prim Oranı (%)	0,14	0,14	0,14	0,14	0,14	0,14
SGK İşçi Prim Tutarı	3.640,77	3.640,77	3.640,77	3.640,77	3.640,77	3.640,77
SGK İşsizlik Prim Oranı (%)	0,01	0,01	0,01	0,01	0,01	0,01
SGK İşsizlik Prim Tutarı	260,06	260,06	260,06	260,06	260,06	260,06
Aylık Gelir Vergisi Matrahı	22.104,68	22.104,68	22.104,68	22.104,68	22.104,68	22.104,68
Kümülatif Gelir Vergisi Matrahı	154.732,73	176.837,40	198.942,08	221.046,75	243.151,43	265.256,10
Hesaplanan Gelir Vergisi Tutarı	3.315,70	4.257,57	4.420,94	4.420,94	4.420,94	4.420,94
Asgari Ücret Gelir Vergisi İstisnası	3.315,70	4.257,57	4.420,94	4.420,94	4.420,94	4.420,94
Ödenecek Gelir Vergisi	0,00	0,00	-0,00	-0,00	-0,00	-0,00
Hesaplanan Damga Vergisi	197,38	197,38	197,38	197,38	197,38	197,38
Asgari Ücret Damga Vergisi İstisnası	197,38	197,38	197,38	197,38	197,38	197,38
Ödenecek Damga Vergisi	0,00	0,00	0,00	0,00	0,00	0,00
Net İstihkak	22.104,67	22.104,67	22.104,68	22.104,68	22.104,68	22.104,68
SGK İşveren Hissesi (%20,75)	5.396,14	5.396,14	5.396,14	5.396,14	5.396,14	5.396,14
İşveren İşsizlik Hissesi (%2)	520,11	520,11	520,11	520,11	520,11	520,11
%5 SGK İşveren Desteği	1.300,28	1.300,28	1.300,28	1.300,28	1.300,28	1.300,28
Ödenecek SGK Prim Toplamı	7.736,64	7.736,64	7.736,64	7.736,64	7.736,64	7.736,64
Ödenecek İşsizlik Prim Toplamı	780,17	780,17	780,17	780,17	780,17	780,17
Toplam İşveren Maliyeti	30.621,48	30.621,48	30.621,48	30.621,48	30.621,48	30.621,48

3- Aylar İtibariyle Asgari Ücretli Emekli Çalışanın Maaş ve İşveren Maliyet Hesabı:

	Ocak	Şubat	Mart	Nisan	Mayıs	Haziran
Brüt Asgari Ücret	26.005,50	26.005,50	26.005,50	26.005,50	26.005,50	26.005,50
SGDP İşçi Prim Oranı (%)	0,075	0,075	0,075	0,075	0,075	0,075
SGDP İşçi Prim Tutarı	1.950,41	1.950,41	1.950,41	1.950,41	1.950,41	1.950,41
Aylık Gelir Vergisi Matrahı	24.055,09	24.055,09	24.055,09	24.055,09	24.055,09	24.055,09
Kümülatif Gelir Vergisi Matrahı	24.055,09	48.110,18	72.165,26	96.220,35	120.275,44	144.330,53
Hesaplanan Gelir Vergisi Tutarı	3.608,26	3.608,26	3.608,26	3.608,26	3.608,26	3.608,26
Asgari Ücret Gelir Vergisi İstisnası	3.315,70	3.315,70	3.315,70	3.315,70	3.315,70	3.315,70
Ödenecek Gelir Vergisi	292,56	292,56	292,56	292,56	292,56	292,56
Hesaplanan Damga Vergisi	197,38	197,38	197,38	197,38	197,38	197,38
Asgari Ücret Damga Vergisi İstisnası	197,38	197,38	197,38	197,38	197,38	197,38
Ödenecek Damga Vergisi	0,00	0,00	0,00	0,00	0,00	0,00
Net İstihkak	23.762,52	23.762,52	23.762,52	23.762,52	23.762,52	23.762,52
SGDP İşveren Hissesi (%24,75)	6.436,36	6.436,36	6.436,36	6.436,36	6.436,36	6.436,36
Ödenecek SGDP Prim Toplamı	8.386,77	8.386,77	8.386,77	8.386,77	8.386,77	8.386,77
Toplam İşveren Maliyeti	32.441,86	32.441,86	32.441,86	32.441,86	32.441,86	32.441,86

	Temmuz	Ağustos	Eylül	Ekim	Kasım	Aralık
Brüt Asgari Ücret	26.005,50	26.005,50	26.005,50	26.005,50	26.005,50	26.005,50
SGDP İşçi Prim Oranı (%)	0,075	0,075	0,075	0,075	0,075	0,075
SGDP İşçi Prim Tutarı	1.950,41	1.950,41	1.950,41	1.950,41	1.950,41	1.950,41
Aylık Gelir Vergisi Matrahı	24.055,09	24.055,09	24.055,09	24.055,09	24.055,09	24.055,09
Kümülatif Gelir Vergisi Matrahı	168.385,61	192.440,70	216.495,79	240.550,88	264.605,96	288.661,05
Hesaplanan Gelir Vergisi Tutarı	4.127,54	4.811,02	4.811,02	4.811,02	4.811,02	4.811,02
Asgari Ücret Gelir Vergisi İstisnası	3.315,70	4.257,57	4.420,94	4.420,94	4.420,94	4.420,94
Ödenecek Gelir Vergisi	811,84	553,45	390,08	390,08	390,08	390,08
Hesaplanan Damga Vergisi	197,38	197,38	197,38	197,38	197,38	197,38
Asgari Ücret Damga Vergisi İstisnası	197,38	197,38	197,38	197,38	197,38	197,38
Ödenecek Damga Vergisi	0,00	0,00	0,00	0,00	0,00	0,00
Net İstihkak	23.243,24	23.501,64	23.665,01	23.665,01	23.665,01	23.665,01
SGDP İşveren Hissesi (%24,75)	6.436,36	6.436,36	6.436,36	6.436,36	6.436,36	6.436,36
Ödenecek SGDP Prim Toplamı	8.386,77	8.386,77	8.386,77	8.386,77	8.386,77	8.386,77
Toplam İşveren Maliyeti	32.441,86	32.441,86	32.441,86	32.441,86	32.441,86	32.441,86